
 

 

 2006ביוני  15יום חמישי 

 

 2005-2006דו"ח פעילותי כנשיאת עמותת רופאים לזכויות אדם  

 

ברצוני להודות לכם, חברות וחברי האסיפה הכללית, על האמון שנתתם בי באסיפה הקודמת 

 (. 1ועל המנדט שהפקדתם בידי בהחלטה בת חמש הנקודות )העתק ההחלטה מצ"ב, *נספח 

 

 ראויה לאמונכם ושאוכל להמשיך בכך בעתיד. אני מקווה שהייתי 

 

 

 ארכיון/מאגר מידע 

 2001ועד שנת  1988כל החומר, להוציא תמונות וקטעי עיתונות, של העמותה מאז היווסדה ב  ●

 נסרק, מוזער והוכנס לתכנת מחשב ארכיונית  

 אני מקדישה לארכיון יום עבודה בשבוע ●

 כותבת על הארכיון ●

יפה הכללית שהארכיון/מאגר המידע יקבל מעמד של פרויקט ויופיע דאגתי למימוש החלטת האס ●

 ככזה באתר העמותה )נדרשו לזה שש ישיבות וועדת אתר והתכתבויות נוספות(

 הבאתי תרומה חדשית לעבודת הארכיון ●

 עוסקת בבחירת מועמד/ת לרכז/ת עבודת הארכיון/מאגר מידע ●

 

 ואישיםפגישות ושמירת קשר עם ארגונים בארץ, בחו"ל 

 קשר עם הפעילים, ביקור בכפר, ראיון בתקשורת הפלסטינית –בילעין  ●

 מחסום ווטש ●

 יש דין  ●

 המוקד ●

 רופאים ללא גבולות ●

 רופאי העולם ●

 פגישות ושיחות עם פלסטינים מהשטחים הכבושים ●

● SIVMO הולנד 

● MEDICO גרמניה 



 

 

 לשעבר   MSFרוני בראומן נשיא   ●

 MDMדר. נאגו הומברט.  ●

 אישה בלשכת עורכות הדיןהוועדה למעמד ה ●

 פגישה עם נציג אירלנד לפלסטין ואשתו, פעילת זכויות אדם ●

 פגישות עם תורמים משוויץ ●

 פגישות והתכתבות עם אוהדי העמותה בארה"ב ●

 פגישות והתכתבות עם אוהדי העמותה באירופה ●

 

 2005נשים לפרס נובל לשלום  1000

 2005נשים,  1000ס נובל לשלום,פגישות,התכתבות וראיונות הקשורים למועמדותי לפר ●

גבי וורמונט, נציגת הוועדה השוויצרית לפרס נובל לשלום -פגישה במשרדי העמותה עם רות ●

 והמועמדות הישראליות.  2005

 2005נשים, פרס נובל לשלום  1000סרט על העמותה ועלי במסגרת הסרט שהפיק הוועד של  ●

 

 

 

 

 

 השטחים הכבושים

 יום רפואי לנשים בשטחים.המשך יזמה וקידום פרויקט  ●

 השתתפות בימי רפואה לנשים בגדה המערבית ●

 נורות למעון לילדים בג'נין 70תרומה של  ●

 תרומות של תרופות ואביזרים רפואיים למרפאה הניידת ●

 

 תקשורת

 2005דקות ברדיו על תולדות העמותה והמועמדות לפרס נובל לשלום,  50ראיון בן  ●

 היום הרפואי לנשיםכתבה גדולה בעיתון הארץ על  ●

 כתבה בערוץ הראשון )היום בחדשות( על המצב הרפואי בעזה ●

 

 

 כנסים והרצאות

 הרצלייה: דיפלומטיה לעומת אלימות  -המרכז הבין תחומי  –כנס  ●

 אוניברסיטת בייג'ין: על עמותת רופאים לזכויות אדם–הרצאה  ●



 

 

 האינתיפאדהבמכללה החברתית: על התמודדות החברה הישראלית עם   -הרצאה  ●

 

   הצעות לפעולת ותגובת העמותה:

 התעללות רופא צבאי בגווית פלסטיני ●

 פציעתו של מתן כוהן, מתנדב העמותה, בבילעין  ●

 יולדת פלסטינית אסירה כבולה ●

 קוליים בעזה-בומים על ●

 מצב הבריאות והרפואה בעזה ●

 

 

פעולה ותמיכה מצד ההנהלה  חשוב להדגיש ולומר בצורה ברורה: כל הפעילות שלעיל נעשתה ללא שיתוף

 והמנכ"לית.  

 

(  אשר זכה לאישור האסיפה הכללית האחרונה, המחייב 1ההסכם בין מוסד הנשיאות וההנהלה )נספח 

שיתוף הנשיאות במערך הייצוגי של העמותה, בגיוס תרומות, בהקמת תשתית תמיכה בחו"ל, לא קויים על 

אף לא הודעה אחת על ביקור של תורמים, על ידידי העמותה ידי ההנהלה והמנכ"לית. לא יצאה מהמשרד אלי 

מחו"ל שבאו לבקר, לא הייתה פניה אחת לנשיאה להשתתף בתכנית טלוויזיה, רדיו או עיתון. כך גם לגבי 

כנסים שיזמה העמותה או אירועים אחרים. מסיבה זו פעילותי בנקודות אלה לא הגיעה לכמות ואיכות 

  הפעילות הרצויה והאפשרית.

 

הנושא שיכול לייצג את עמדת ההנהלה והמנכלית כלפי הנשיאות בצורה מובהקת וברורה, לדעתי, הוא עניין 

. באתר העמותה לא הוזכרה המועמדות לפרס נובל כלל. בעוד שמרחבי 2005מועמדותי לפרס נובל לשלום, 

קה גמורה מצידה של העולם ומישראל הגיעו מאות ברכות באמצעות המייל, הדואר והטלפון, הייתה שתי

העמותה. מעבר לעניין של אי קיום החלטת האסיפה הכללית, יש כאן גם הצגת עמדה של העמותה כלפי 

חוץ. תומכי עמותה רבים תמהו על ההתעלמות הזו ופרשו את עמדת העמותה בעניין זה באופן רחב. אנשים 

מת לזכויות אדם אל קו שונה במהותו וארגונים ראו בזה הצהרה פוליטית האומרת נסיגה מרוח העמותה כלוח

שפניו אל סיוע הומאניטארי בעיקר. חלק לא מבוטל מפרסומי העמותה בשנה האחרונה חיזקו רושם זה 

והעמותה עלולה לאבד את ידידיה וחבריה לדרך הפלסטינים כמו גם חלק חשוב מידידיה ותומכיה באירופה, 

 קנדה וארצות הברית.

 

 

 

 

 



 

 

 

בה מכדי להניח למצב כזה לקרות. ועל כן, למרות האמור לעיל, עשיתי כמיטב יכולתי העמותה יקרה לי וחשו

לסנגר על העמותה הן אצל הפלסטינים והן אצל ידידנו ותומכינו בעולם הרחב. ניסיתי, ואני סבורה שגם 

יו, הצלחתי, למנוע קרע בין הפלסטינים לבינינו. לשמחתי, יו"ר ההנהלה ד"ר דני פילק והמנכ"לית הדס ז

גילו לאחרונה הבנה ותובנה לגבי המצב. הדס כתבה מכתב מצוין לפני כשבוע לחברינו הפלסטינים  המדבר 

ברורות על מחויבות העמותה למאבק נגד הכיבוש, מכתב אשר הצליח לשנות את עמדתם השלילית 

חר אפשרות ( אישים וארגונים בחו"ל מוכנים לחכות עוד קצת כדי לתת להנהלה שתיב 2כלפינו.)*נספח 

 לתקן את הקלקולים ולזכות מחדש באמונם ובתמיכתם.

 

דר. פילק ואני סיכמנו מחויבות חדשה של ההנהלה לעמוד בהחלטת האסיפה הכללית הקודמת, ועקרונות 

 להלן עיקרי הדברים: –נוספים לשיתוף פעולה 

 

בהנהלה  הועלו בשיחה צרכים ובעיות של העמותה בעיקר העדר של חשיבה ביקורתית מספקת

 על המצב בישראל ובשטחים הכבושים ודרכה של העמותה מול מציאות זו. 

וכן הצורך לבנות ולקדם אגודות ידידי העמותה באירופה, ארה"ב וקנדה. אגודות אלה קשורות 

לשני נושאים חשובים: דרכה הפוליטית של העמותה כאמור בסעיף הראשון וכן עזרה בתרומות 

 ע על פעולות העמותה ותמיכה בהן.כספיות כמו גם בהפצת מיד

נושא נוסף העומד בפני עצמו אך קשור בדרכים שונות לאמור לעיל הוא דרכי פעולה לתיקון 

מצב בלתי רצוי שהיה כל השנה האחרונה של הדרה, ברמות שונות, של דר. רוחמה מרטון 

 ממידע והשתתפות בדיונים ופעולות של העמותה.

 

 הסכמנו על הנקודות הבאות:

 . המשרד ימצא מתנדב/ת הכותב/ת אנגלית היטב לעזרה בארגון אגודות הידידים.1

 . ההנהלה והמנכלית ישלחו מייל על כל ישיבת הנהלה כולל סדר היום.2

 . כנ"ל לגבי פרוטוכול של כל ישיבת הנהלה.3

 . יידוע ופניה אל רוחמה לגבי הופעות העמותה בתקשורת.4

 מת, מסיבות עיתונים וכיו"ב.. כנ"ל לגבי כנסים שהעמותה יוז5

. העברת מיילים אל רוחמה מיד עם קבלתם במשרד הנוגעים לתחומים: כבילה, עינויים, נשים, 6

 בריאות הנפש.

. כנ"ל לגבי תורמים או אנשי מפתח המבקרים בארץ או שיש איתם עניין שאינו שגרתי 7

 בהתכתבות.

 -שאים שרוחמה העלתה להנהלה. )לדוגמה. משוב ענייני ושוטף ואם צריך פניה למעורבות בנו8

 קולי בעזה, דר. יוסי לריאה ורבים אחרים(-הבום העל

 



 

 

ולסיום הייתי רוצה לומר לחברות ולחברים בעמותה עד כמה חשוב בעיני לשמור על רוח העמותה כפי 

שהכרנו במהלך השנים. רוח זו נתנה מקום לדעות רדיקליות המעלות שאלות קשות והדורשות חשיבה 

ביקורתית כמו גם לקולות אחרים יותר הומאניטאריים ומרכזיים. אסור שקול אחד ישתלט על העמותה 

 וישתיק את האחרים. עד לשנה האחרונה אפשרנו קולות רבים ומגוונים ויש לשמור מכל משמר דרך זו.

 

חברתי חד כדאי לזכור שהמלחמה האמיתית היא בחוץ, בשטחים הכבושים ובתוך ישראל. המאבק המדיני וה

הם, והוא מאבק נגד הכיבוש אשר מרכז הכובד שלו הוא על קיום ושמירת זכויות אדם.  בלי הבנה זו קיימת 

 סכנה של הגררות לפעילות של 'מעשים טובים' שלמעשה תומכת בשלטון הכיבוש.

 

 

 מבט ותכניות לעתיד

 את סיכום השיחה בין היו"ר לביני סיימתי במילים:

 ”דרך טובה, יעילה ונעימה יותר. "אני מקווה שנעלה על

 אני מתכוונת לעשות כל שביכולתי לתרום לשיפור היחסים עם ההנהלה, המנכלית והצוות. 

 

דרך זו תתאפשר אם תשכיל ההנהלה החדשה לקיים החלטה קודמת האומרת שיש לטפל במשבר ובטראומה 

כלים להתגבר על שגיאות רבות  שחוותה העמותה לפני כמעט שנתיים. טיפול זה הכרחי כדי לתת בידינו

שהיו מנת חלקנו בשנה האחרונה. אני מקווה שאנו עומדים לפני תקופה חדשה שתאפשר ותתמוך בריבוי 

 קולות ולא בהשתקה וביצירת קול מסוג אחד בלבד.

 

אני מבטיחה שאמשיך לתרום כמיטב יכולתי לעיצוב דרכה של העמותה, לחיזוק והגדלת קשריה עם אישים  

 וארגונים בעולם ולהגדלת תקציבה. 

 

אני מבטיחה, כמו כן, לקדם את העבודה בארכיון/מאגר המידע שיכיל עד האסיפה הבאה את כל התיקים 

ועד להווה ולהכין מיפתוח ידידותי ויעיל של למעלה מחצי מיליון המסמכים, לכל מי מהצוות,  2001משנת 

 אוצר ידע זה לעבודתם.מההנהלה,עיתונאים וחוקרים אשר ירצו להשתמש ב

 

אעשה כמיטב יכולתי לשפר את תכנו וצורתו של אתר העמותה. בין השאר אני מתכננת להוסיף  -ואחרון

לאתר מדור של הרצאות, מאמרים, פרקים בספרים ואם יהיו גם ספרים אשר נכתבו על ידי חברי העמותה 

 ועוסקים בעמותה ובמציאות בה אנו פועלים.

 

 

 בברכה

 מרטוןדר. רוחמה 



 

 

 מייסדת ונשיאה, עמותת רופאים לזכויות אדם

 

 

 1*נספח 

.20.12.2005 

 הסכם הבנות בנושא מוסד הנשיאות

רקע: ההנהלה רואה בתפקיד הנשיאות משרת כבוד ייצוגית במהותה הנתנת לד"ר רוחמה מרטון  ●

באישור  בשל פעילותה רבת השנים כמייסדת ומעצבת את דרכה של עמותתנו. עם זאת אנו רואים צורך

הנשיאות ע"י האסיפה הכללית ומציעים בחירת ואשרור הנשיאה במקביל לתהליך הבחירות     )אפשרות 

נוספת: כהונה של שש שנים, עם אופציה לבחירה נוספת(. ההנהלה כמובן לא תציג ולא תיזום הצגת 

 מועמדים אחרים לתפקיד הנשיאות.

 ספר תפקידים  למרות האופי הייצוגי של התפקיד ברצוננו לשמר מ ●

 תפקידי הנשיא יהיו:

 ליטול חלק במערך הייצוגי של העמותה ולשקף את עמדותיה. .1

 לקחת חלק במאמצי גיוס התרומות של העמותה.  .2

 ליטול חלק בהקמת תשתית של תמיכה לעמותה בחו"ל. .3

אחריות על ארכיון העמותה כביטוי לזיכרון ההיסטורי המשותף וככלי עבודה  .4

העבר להשגת מטרות עתידיות. ארכיון העמותה יחשב כפרויקט של יעיל המנצל לקחי 

 העמותה ויתוקצב בתוכנית העבודה השנתית.

 השתתפות בצוות שאחראי על אתר העמותה, ככלי מרכזי לייצוג העמותה. .5

ההנהלה רואה במנכ"ל אחראי על כל הפעילות האקסקיוטיבית של העמותה. אי לכך יבוצעו כל  ●

 פעולה שקיפות ותיאום מלאים  עם המנכ"ל ובכפוף להחלטות הנהלת העמותה.  התפקידים לעיל בשיתוף

 

מסמך זה מבטא רצון כנה לשמור על צביונה של העמותה כארגון זכויות אדם פלורליסטי תוך  ●

 שילוב רוחמה בתפקידים בהם נצא כולנו נשכרים.

 

 הסכם זה מחייב את כל הצדדים. ●

 

 ד"ר דני פילק בשם חברי ההנהלה

 

 

  2נספח *

06.06.2006 

 



 

 

,Dear all 

  

It is somewhat unfortunate that we have reached this point in the correspondence, and 

.wish to put things straight for the present as well as for future reference  I 

  

e for this matter, feels that we I truly and honestly believe that if Omar, or anyone els

and must take  -have not stressed enough our deep belief that Israel is responsible 

then  -embargo included)  -responsibility for its terrible actions (both past and present 

as it  -erefore, will stress this belief we should take into account their comments. We th

. is indeed ours 

  

I take note of Omar's email understanding that it was written out of concern (and 

disappointment). Your critic is highly appreciated and needed as it gives us your 

important, we cannot and will not work alone. We  perceptions of our actions. More

have our Palestinian partners, as we feel we share the  -as a policy  -must always 

belief in the need for freedom, human rights, respect, non violence, and the end of 

.occupation 

  

Israel will not be a mere "middle man" to -portant that PHRIt is therefore highly im

transfer medicine, and indeed we are not and will never be. Any such action is done as 

because they are the one that caused the crisis  -a protest against our own government 

not Tsunami). Any where we do medical work it is never for  (indeed, man made one..

its own virtue alone, but as an act of solidarity and protest. We wish to have 

international support (friends, if you may) because it is not enough that our message is 

st happen in the EC and USA, and we believe that if we heard in Israel. Advocacy mu

, if we do it jointly as we did in the past with PMRs -as Israelis advocate, and better so 

. we have a better chance of being heard - 

  

st (Dr. Marton and It might be a good opportunity to say what we have said in the pa

myself in American Public health Association, November 2002) concerning crisis, 

:occupation and humanitarian aid 

Israel sees health in its broadest sense that includes all realms of life, from clean -PHR

being. Therefore, we must inevitably struggle water to the dignity of the human 

against the occupation, that is the core of the destruction of the fabric of Palestinian 



 

 

life we are facing today. Accordingly, we call upon those who send humanitarian 

o remove occupation instead of financing it. assistance along with constant pressure t

The international community must understand that public health comme ils foult 

.cannot exist under occupation 

  

  

,so thank you all, for your comments and complements 

,As always, yours sincerely 

Hadas Ziv 

ive directorexecut 

----- 
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	5. השתתפות בצוות שאחראי על אתר העמותה, ככלי מרכזי לייצוג העמותה.
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